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Ar maskošanos, skaļu 
dziedāšanu, šļūkšanu no kalna 
un jautrām stafetēm sestdien, 
9. februārī, iecavnieki atzīmēja 
Meteņa dienu. 

Meteņi jeb metenis ir seni 
latviešu pavasara gaidīšanas 
svētki laikā, kad īsās ziemas dienas 
sāk stiepties garākas un laiks sāk 
griezties uz pavasara pusi. Tas ir 

pusceļš starp ziemas un pavasara 
saulgriežiem - Ziemassvētkiem un 
Lieldienām. 

Vispirms kultūras namā 
ikviens varēja sev pagatavot kāda 
dzīvnieciņa masku. Elīnas Beitiņas 
un Jautrītes Bērentes vadībā tapa 
vilki, sivēni, zaķi, vāveres un citas 
radības, kas pēc tam ar «Tarkšķu» 
vadītāju Kristīni Kareli priekšgalā, 
dziesmām, bungām, akordeonam 
un tamburīniem skanot, devās uz 

Anta Kļaveniece

Meteņi aizvadīti lustīgi

No 20. februāra 
un turpmāk katru 

trešdienu 
Iecavas novada pašvaldī-

bas administrācijas 
3. stāvā (Finanšu nodaļā) 
apmeklētājus pieņems 

Bauskas novada 
BŪVVALDES  

BŪVINSPEKTORS.
Darba laiks: 

plkst. 8-12 un 13-17.

Divkalniņu. 
Kad enerģijas krājumi, 

piedaloties sacensībās par tālāko 
nošļūcienu no kalna, stafetēs un 
rotaļās, bija izsīkuši, katrs tos 
varēja papildināt, cienājoties ar 
Ingas Paškevičas sarūpēto miežu 
putraimu putru un siltu tēju, ko 
visiem laipni piedāvāja Laimrota 
Jaunzeme un Agate Mediņa.

Lai izstādātu Iecavas novada 
Attīstības programmu 

2020.-2026. gadam, novada 
pašvaldības administrācija lūdz 
iedzīvotājus līdz 20. februārim 

aizpildīt anketu, izsakot 
savu viedokli par pašvaldību, 

infrastruktūru, pakalpojumiem 
un citiem jautājumiem.

Drukātā veidā anketa pieejama 
pašvaldības iestādēs, aģentūrā, 

kapitālsabiedrībās, elektroniski - 
saite portālā www.iecava.lv.  

Plkst. 13.00 - Iecavas kultūras nama 
mazajā zālē; 
plkst. 17.30  Skolas ielā 21 (skolas 
internāta 2. stāvā, «Liepu» telpās).

Lektore - Sarmīte Kirhnere. 
 Uz semināru aicināti 

visi interesenti (lauksaimnieki, 
mežsaimnieki, mājražotāji, 

pašnodarbinātās personas u. c.).

28. februārī
bezmaksas
informatīvi 
semināri 
par jaunu-
miem 
nodokļu 
likumdošanā

15. februārī 
no plkst. 10.00 līdz 13.00 

AS «Balticovo» 
auto stāvvietā pie apsardzes 

viesosies 
VALSTS 
ASINSDONORU 
CENTRA 
MOBILAIS BUSIŅŠ 
un būs iespēja 
ziedot asinis.

 Īpaši tiek gaidīti ziedotāji, 
kuriem ir  0- un A+ asinsgrupa. 

Līdzi jāņem personu apliecinošs 
dokuments (pase vai ID karte) un 

bankas konta Nr.
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I. Vispārīgie jautājumi 
1. Saistošie noteikumi par vidi 

degradējošu, sagruvušu vai cilvēku 
drošību apdraudošu būvju un būv-
ju, kuru būvniecībā pārsniegts nor-
matīvajos aktos noteiktais kopējais 
būvdarbu veikšanas ilgums, aplikša-
nu ar nekustamā īpašuma nodokli 
(turpmāk – saistošie noteikumi) no-
saka kārtību, kādā Iecavas novada 
pašvaldības (turpmāk – pašvaldība) 
administratīvajā teritorijā apliek ar 
nekustamā īpašuma nodokli vidi 
degradējošas, sagruvušas vai cilvēku 
drošību apdraudošas būves un bū-
ves, kuru būvniecībā pārsniegts nor-
matīvajos aktos noteiktais kopējais 
būvdarbu veikšanas ilgums.

2. Saistošo noteikumu mērķis ir 
pašvaldības administratīvajā teritori-
jā uzturēt un veidot vizuāli pievilcīgu 
un sakārtotu vidi, kas neapdraud un 
aizsargā novada iedzīvotāju drošību, 
kā arī nosaka būvju īpašnieku, tie-
sisko valdītāju vai lietotāju pienāku-
mu uzturēt būves atbilstoši Latvijas 
Republikā spēkā esošajiem normatī-
vajiem aktiem. 

3. Saistošajos noteikumos lietotie 
termini:

3.1. vidi degradējoša būve – 
būve, kas atbilst vienam no šādiem 
kritērijiem:

3.1.1. cietusi stihiskas nelaimes 
vai avārijas rezultātā (t. sk. uguns-
grēkā, plūdos u. c.), atjaunojama  
iepriekš paredzētajai funkcijai un 
kas gada laikā nav atjaunota;

3.1.2. īpašnieka, tiesiskā valdī-
tāja vai lietotāja darbības vai bez-
darbības dēļ būve vizuāli zaudējusi 
savu sākotnējo izskatu un negatīvi 
ietekmē pilsētas vai lauku apvidus 
ainavu;

3.2. sagruvusi būve – būve, kas 
cietusi stihiskas nelaimes vai avārijas 
rezultātā (t. sk. ugunsgrēkā, plūdos 
u. c.), īpašnieka, tiesiskā valdītāja 
vai lietotāja darbības vai bezdarbības 
dēļ tai ir daļēji vai pilnīgi sagrautas  
nesošās konstrukcijas; tā nav izman-
tojama un atjaunojama iepriekš pa-
redzētajai funkcijai;

3.3. cilvēku drošību apdraudoša 
būve – būve, kurai trūkst nosedzošās 
konstrukcijas vai ir atklātas ailas, 
būve, kas nav nodrošināta pret ne-
piederošu personu iekļūšanu tajā vai 
tajā ir nedrošas konstrukcijas, kas 
var nokrist, apgāzties vai iebrukt, tā-
dējādi radot apdraudējumu cilvēku 
dzīvībai un/vai veselībai.

II. Būvju klasificēšana
4. Atbilstoši deleģēšanas līgu-

mam Bauskas novada pašvaldības 
iestādes «Bauskas novada adminis-
trācija» Bauskas novada Būvvaldes 
(turpmāk – Bauskas novada Būvval-
de) būvinspektors apseko Iecavas no-
vada administratīvo teritoriju un veic 
šādas darbības:

4.1. aktā fiksē vidi degradējošas, 
sagruvušas vai cilvēku drošību ap-
draudošas būves;

4.2. veic šo būvju fotofiksāciju.
5. Bauskas novada Būvvalde sa-

gatavo atzinumu, kurā norāda pār-
baudāmās būves vizuālo stāvokli, 
priekšlikumus īpašniekam, valdītā-
jam vai lietotājam būves savešanai 
pienācīgā kārtībā un brīdinājumu 
par šo darbu izpildes termiņu.

6. Pēc Bauskas novada Būvval-
des atzinuma saņemšanas būves 
īpašniekam, valdītājam vai lietotājam 
ir pienākums atzinumā noteiktajā 

termiņā sakārtot būvi.
7. Bauskas novada Būvvaldes 

būvinspektors pēc atzinumā noteik-
tā termiņa veic atkārtotu būves pār-
baudi, sagatavo un paraksta aktu 
par būves stāvokli uz atkārtotas pār-
baudes brīdi. Ja būves īpašnieks uz 
atkārtotās pārbaudes brīdi ir sakār-
tojis būvi, tad Būvvaldes būvinspek-
tors sagatavo aktu un process tiek 
izbeigts. 

8. Bauskas novada Būvvalde pēc 
7. punktā minētās pārbaudes rezul-
tātu izvērtēšanas pieņem lēmumu 
(turpmāk – lēmums) par būves klasi-
ficēšanu par vidi degradējošu, sagru-
vušu vai cilvēka drošību apdraudošu 
būvi. 

III. Nekustamā īpašuma 
nodokļa likmes piemērošana
9. Saistošo noteikumu 1. punktā 

minētās būves apliek ar nekustamā 
īpašuma nodokļa likmi 3 procentu 
apmērā no lielākās turpmāk minētās 
kadastrālās vērtības: būvei piekritī-
gās zemes kadastrālās vērtības vai 
būves kadastrālās vērtības. 

10. Uz 8. punktā minēto Baus-
kas novada Būvvaldes lēmumu  
Iecavas novada pašvaldības admi-
nistrācijas Finanšu nodaļas nodokļu 
inspektors, ievērojot 9. punktā no-
teikto, piemēro konkrētajām būvēm 
nekustamā īpašuma nodokļa likmi  
3 procentu apmērā. 

11. Būvi, kas klasificēta kā vidi 
degradējoša, sagruvusi vai cilvēku 
drošību apdraudoša, apliek ar ne-
kustamā īpašuma nodokļa likmi  
3 procentu apmērā, sākot ar nākamo 
mēnesi pēc būves klasificēšanas at-
tiecīgajā būvju kategorijā.

12. Būvi, kuras būvniecībā pār-
sniegts normatīvajos aktos noteiktais 
kopējais būvdarbu veikšanas ilgums, 
apliek ar nekustamā īpašuma no-
dokļa likmi 3 procentu apmērā, sā-
kot ar nākamo mēnesi pēc būvniecī-

bas termiņa izbeigšanās līdz mēne-
sim, kad parakstīts akts par būves 
pieņemšanu ekspluatācijā. 

13. Maksāšanas paziņojumu par 
būvi, kas klasificēta kā vidi degradē-
joša, sagruvusi vai cilvēku drošību 
apdraudoša, un būvi, kuras būvnie-
cībā pārsniegts normatīvajos aktos 
noteiktais kopējais būvdarbu veik-
šanas ilgums, pašvaldība nosūta no-
dokļa maksātājam viena mēneša lai-
kā no dienas, kad pieņemts lēmums 
par būves klasificēšanu attiecīgajā 
kategorijā.

14. Nekustamā īpašuma nodokļa 
pārrēķinu par būvi likuma «Par ne-
kustamā īpašuma nodokli» noteik-
tajā kārtībā veic, sākot ar nākamo 
mēnesi pēc Bauskas novada Būvval-
des lēmuma par būves klasificēšanas 
satura atcelšanu.

IV. Noslēguma jautājumi
15. Bauskas novada Būvvaldes 

lēmums par būves klasificēšanu par 
vidi degradējošu, sagruvušu vai cil-
vēku drošību apdraudošu būvi un 
būvi, kuras būvniecībā pārsniegts 
normatīvajos aktos noteiktais kopē-
jais būvdarbu veikšanas ilgums, nav 
apstrīdams un pārsūdzams, jo tas ir 
starplēmums Administratīvā procesa 
likuma izpratnē, kas pamato gala lē-
mumā jeb maksāšanas paziņojumā 
norādīto nekustamā īpašuma no-
dokļa aprēķinu.

16. Iecavas novada domes 
10.12.2013. saistošie noteikumi  
Nr. 21 «Kārtība, kādā ar nekustamā 
īpašuma nodokli apliek vidi degradē-
jošas, sagruvušas vai citādi drošību 
apdraudošas būves Iecavas novadā» 
(prot. Nr. 21, 31. p.) piemērojami līdz 
2019. gada 31. decembrim.

17. Šie saistošie noteikumi pie-
mērojami, sākot ar 2020. gada  
1. janvāri.

Domes priekšsēdētājs 
A. Mačeks

Iecavas novada pašvaldības Saistošie noteikumi Nr. 3
«Par vidi degradējošu, sagruvušu vai cilvēku drošību apdraudošu būvju un 
būvju, kuru būvniecībā pārsniegts normatīvajos aktos noteiktais kopējais 
būvdarbu veikšanas ilgums, aplikšanu ar nekustamā īpašuma nodokli»
APSTIPRINĀTI
ar Iecavas novada domes 
29.01.2019. sēdes lēmumu
(prot. Nr. 1, 10. p.)

Izdoti saskaņā ar likuma 
«Par nekustamā īpašuma no-
dokli» 3. panta pirmās daļas 

1.4 un 1.6 daļu

Iecavas novada pašvaldība 
nekustamā īpašuma nodokļa 
(NĪN) maksātājiem ir izsūtījusi 
maksāšanas paziņojumus par 
aprēķināto nekustamā īpašuma 
nodokli 2019. gadam. Ja 
iedzīvotājs nav saņēmis NĪN 
maksāšanas paziņojumu līdz  
15. martam, aicinām sazināties 
ar pašvaldības nodokļu inspektori 
Evitu Heidemani, zvanot pa tālr. 
63941973 vai rakstot e-pastā uz 
adresi evita.heidemane@iecava.lv.

Nosūtīti paziņojumi par NĪN maksājumu
Katru gadu, sagatavojot NĪN 

maksātājiem maksāšanas paziņo-
jumus papīra formā un piegādājot 
tos norādītajā adresē, tiek patērēts 
milzīgs papīra apjoms un nozīmī-
gi naudas līdzekļi. Šos resursus 
iespējams ietaupīt, maksātājiem 
atsakoties no maksāšanas pazi-
ņojuma piegādes papīra formā, to 
aizstājot ar elektronisku piegādi. 
Elektroniskajam maksāšanas pa-
ziņojumam var pieteikties portālā  
www.epakalpojumi.lv.

Nekustamā īpašuma nodokļa 
maksājumi veicami vienu reizi 
ceturksnī ne vēlāk kā 31. martā, 
15. maijā, 15. augustā un 15. no-
vembrī vienas ceturtdaļas apmērā 
no nodokļa gada summas vai arī 
reizi gadā – avansa veidā.

Nomaksāt NĪN ir iespējams Ieca-
vas novada pašvaldības administrā-
cijas kasē, bankā, internetbankā, kā 
arī portālā www.epakalpojumi.lv. 

Veicot maksājumu internet-
bankā, būtiski ir pārliecināties, vai 
pārskaitījums adresēts pašvaldībai, 
kas izsūtījusi paziņojumu par NĪN 
nomaksu. Pārskaitījums veicams uz 

kādu no tiem pašvaldības kontiem, 
kas norādīti sagatavotajā maksāša-
nas paziņojumā. Maksājuma mērķī 
precīzi jānorāda nodokļa maksātāja 
personīgā konta numurs par zemi 
un personīgā konta numurs ēkām, 
īpašuma adrese vai kadastra nu-
murs, par kuru tiek veikts maksā-
jums.

Aicinām nodokli samaksāt 
savlaicīgi, jo saskaņā ar likumu 
par laikā neveiktu maksājumu 
tiek aprēķināta nokavējuma nau-
da 0,05% apmērā par katru noka-
vēto dienu no nesamaksātās sum-
mas. 
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Ludmila Šteinberga
bibliotēkas vadītāja

7. februārī deputāti strādāja 
Attīstības komitejas sēdē. 
Darba kārtībā bija desmit 
jautājumi. Attaisnojošu iemeslu 
dēļ sēdē nepiedalījās deputāts 
Viktors Sidorenkovs.

Par satiksmes 
organizāciju
Ir saņemts Upes ielas, Iecavā,  

iedzīvotāju iesniegums, kurā depu-
tāti aicināti veikt izmaiņas satik-
smes organizācijā konkrētajā ielā. 
Lai gan sastrēgumi Rīgas ielā ir 
ievērojami mazinājušies, šoferi jop-
rojām rītos un vakaros mēģina no 
šīs ielas izvairīties, kā alternatīvu 
izvēloties ceļu caur Iecavas parku. 
Papildu problēmas sagādā tas, ka 
liela daļa satiksmes dalībnieku ne-
ievēro atļauto braukšanas ātrumu. 
tādējādi apdraudot gājēju un velo-
braucēju drošību.

Deputāti piekrīt, ka izmaiņas ir 
nepieciešamas, tādēļ ieteica pašval-
dības administrācijas izpilddirek-
toram Mārtiņam Veinbergam iz-
skatīt variantus, kā satiksmi Upes 
ielā padarīt drošāku, neierobežojot 
autotransporta piekļuvi kafejnīcai 
«Upene».

Vēlas veidot jaunu 
publisko slidotavu
Deputāti izskatīja biedrības  

«Iecavas hokeja klubs» lūgumu at-
balstīt jaunas publiskās slidotavas 
izveidi Iecavā. Pašlaik esošo lau-
kumu Rīgas ielā 3c ir grūti kopt, 
ziemas sportam nav izaugsmes ie-
spēju, apmeklētājiem nav, kur pār-
ģērbties un uzglabāt savas mantas, 

Iecavas novada bērnu bibliotēka projektā piedalījās jau 16. gadu. 
Šogad ekspertu darbu pabeidza 111 dalībnieki. 

Janvāra beigās noslēdzās 
gadu ilgušais Bērnu, jauniešu 
un vecāku žūrijas kolekcijas 
lasīšanas, vērtēšanas un 
balsošanas posms.

Kopš pirmsākumiem 2001. gadā, 
kad programmā piedalījās ap 100 da- 
lībnieku, tā ir piesaistījusi lasītāju tūk-
stošus. 2017. gadā tie bija 20 000 la- 
sītāji no 669 Latvijas bibliotēkām un 
skolām, tai skaitā arī 55 nedēļas no-
gales skolām 23 pasaules valstīs.

No jūnija līdz februārim dalībnie-
ki piedalījās dažādās aktivitātēs: ne 
tikai lasīja atbilstošās vecumgrupas 
grāmatas, bet arī pauda savu viedok-
li un vērtējumu par izlasīto, aizpildot 
elektronisko anketu.

Īpašu atzinību pelnījuši vidussko-
las 2.a, 3.a, 3.b, 4.b klases audzēk- 
ņi un skolotājas Inese Vasiļjeva, Evi-

Lasīšanas un vērtēšanas projekts nezaudē popularitāti

Novada domē :::

ta Burceva, Aina Grase un Solvita 
Pļaviņa. Šo klašu skolēni aizrautīgi 

iesaistījās žūrijas darbā un ir kļuvuši 
par īstiem lasīšanas ekspertiem.

Vecāku žūriju atbalstīja Endija 
Atava-Čudare, Sarmīte Ignatjeva, 
Ieva Plēsuma, Solvita Pļaviņa, Vikto-
rija Prihodjko, Iveta Putniņa, Gunta 
Vējiņa-Mežajeva un Sarma Zepa. 
Katrs lasītājs dāvanā saņēma īpašu 
lineālu ar lupu, ko sarūpējis lasīša-
nas veicināšanas programmas or-
ganizētājs - LNB Bērnu literatūras 
centrs.  

Sirsnīgi pateicamies Iecavas no-
vada pašvaldībai par noslēguma pa-
sākumu finansiālo atbalstu, iespēju 
ekspertiem apmeklēt kinoteātri Mul-
tikino un noskatīties filmas «Sīkpē-
dis» un «Grinčs».  

Bērnu bibliotēkas ekspertu 
vērtējumu apkopojums lasāms  
ww.iecava.lv. Paldies vecākiem,  
audzinātājiem, skolotājiem, kas at-
balsta lasīšanu un iesaistās paši. 
Visus interesentus atkal gaidīsim 
«Bērnu/jauniešu/vecāku žūrijas»  
2019. gada sezonā. 

biedrības izveidotie un uzstādītie 
laukuma koka balsti un apmales 
mitruma dēļ ir sākuši bojāties.

Hokeja klubs «Iecava» jau sesto 
gadu rūpējas par to, lai ziemas lai-
kā iecavniekiem būtu iespēja aktīvi 
atpūsties un sportot, tiek rīkotas 
arī hokeja sacensības. Šo iespēju 
izmanto dažāda vecuma iedzīvotāji, 
un interese kļūst arvien lielāka. Lai 
hokejs Iecavā turpinātu attīstīties 
labā līmenī un iecavniekiem arī zie-
mā būtu iespēja kvalitatīvi pavadīt 
brīvo laiku, ir nepieciešams jauns 
slidošanas laukums.

Deputāti atbalstīja un lēma 
virzīt apstiprināšanai domes sēdē 
biedrības ieceri, jo hokejs un sli-
došana ziemas laikā Iecavā patiesi 
ir pieprasīta. Lai precīzāk sapras-
tu, kur varētu atrasties jaunais 
laukums, kādas būtu aptuvenās 
izmaksas tā ierīkošanai un kā lau-
kumu varētu izmantot gada siltajā 
laikā, biedrībai ir jāsagatavo savs 
redzējums un turpmākais rīcības 
plāns.

Pārbūvēs
iekšpagalmus
Deputāti iepazinās ar būvpro-

jekta pirmatnējo skici ielu un iekš-
pagalmu teritorijas labiekārtošanai 
starp Rīgas, Sporta un Edvarta 
Virzas ielu. Pašvaldības adminis-
trācijas izpilddirektors Mārtiņš 
Veinbergs skaidro: «Šī gada pirma-
jā pusē vajadzētu sagatavot doku-
mentāciju un izsludināt konkursu 
pirmajai būvniecības kārtai, lai  
2020. gadā laikus varētu sākt dar-
bu pie projekta īstenošanas. Tas 
notiks vairākās kārtās vairāku 
gadu garumā, jo būvdarbu laikā 

pie dzīvojamām mājām starp Rī-
gas, Sporta un Edvarta Virzas ielu 
automašīnu novietošana būs ap-
grūtināta. Pašlaik skicē piedāvātais 
stāvvietu skaits ir 350, taču tas vēl 
var mainīties.»

Projekta mērķis ir uzlabot vidi 
daudzdzīvokļu ēku iekšpagalmos, 
organizējot automašīnu novietoju-
mu, nodrošināt netraucētu piekļuvi 
glābšanas dienestu transportam un 
novērst haotisku automašīnu izvie-
tojumu ielu malās, zaļajā zonā, kas 
apgrūtina iekšpagalmu piebrauca-
mo ielu tīrīšanu, ēku ārējo komuni-
kāciju apkopi un sadzīves atkritu-
mu izvešanu.

Par grozījumiem 
nolikumā
Arī Attīstības komitejas depu-

tāti izskatīja un lēma virzīt apstip-
rināšanai domes sēdē izmaiņas 
nolikumā «Biedrību, nodibinājumu 
un tradicionālo reliģisko organizā-
ciju projektu līdzfinansēšanas kon-
kurss». 

Deputāti gan ierosināja rūpīgi 
apdomāt dažu grozījumu nepie-
ciešamību, jo mērķis nav ierobežot 
biedrību darbību un iespējas sa-
ņemt finansējumu. Mērķis ir mudi-
nāt biedrības būt aktīvām un vēlē-
ties īstenot savas idejas.

Par krauķu populācijas 
ierobežošanu
Sēdē tika skatīts AS «Balticovo»  

iesniegums, kurā deputāti aicinā-
ti veikt savvaļas putnu, konkrēti, 
krauķu, ierobežošanas pasākumus 
novadā. Pamatojums - strauji izpla-
tās putnu gripa, un šie putni bū-
tiski palielina risku AS «Balticovo» 
putnu saslimšanai.

Reaģējot uz šo iesniegumu, 
pašvaldība ir nosūtījusi vēstuli Da-
bas aizsardzības pārvaldei, kurā 
lūdz atļaut nojaukt krauķu ligzdas  
Iecavas parkā līdz putnu ligzdoša-

nas uzsākšanai. Lūgums tiek pa-
matots ar saņemto AS «Balticovo» 
iesniegumu, kā arī to, ka šie putni 
apdraud sabiedrības sociālās, vese-
lības aizsardzības un drošības inte-
reses.
12. februārī deputāti strādāja 
Finanšu komitejas sēdē. Darba 
kārtībā bija četri jautājumi.

Arī Finanšu komitejas deputāti 
izskatīja un lēma virzīt apstiprinā-
šanai domes sēdē izmaiņas «Biedrī-
bu, nodibinājumu un tradicionālo 
reliģisko organizāciju projektu līdz- 
finansēšanas konkursa» nolikumā. 
Konkursa vērtēšanas komisija uz-
skata, ka grozījumi nepieciešami, 
lai veicinātu pozitīvu sadarbību ar 
pašvaldību un konkursa dalībnieki 
rūpīgāk attiektos pret piešķirto fi-
nansējumu.

Finanšu komitejas deputāti bija 
pret ideju, ka tos konkursa dalīb-
niekus, kuri konkrētajā gadā ne-
izpilda visus līguma nosacījumus, 
turpmākos trīs gadus nevērtē. De-
putāti atzīst, ka ierobežojumam un 
stingrākiem nosacījumiem ir jābūt, 
taču rosināja ierobežojumu samazi-
nāt līdz diviem gadiem.

Tāpat deputātus māc bažas par 
to, vai projekta īstenotājus neie-
robežos ierosinātie grozījumi par 
priekšfinansējuma apjomu – 10% 
no pašvaldības piešķirtās summas, 
kuru pēc projekta beigām un at-
skaišu iesniegšanas konkursa da-
lībnieks saņemtu atpakaļ. Deputāti 
atgādināja, ka konkursa mērķis ir 
atbalstīt idejas un to īstenotājus, 
nevis finansiāli apgrūtināt, tādēļ šo 
ierosinājumu viņi neatbalstīja.

Nolikumu ir izskatījušas trīs no 
četrām pastāvīgajām komitejām, 
katra izteikusi savus ierosinājumus 
un viedokli. To, kādi grozījumi noli-
kumā tiks veikti, visi deputāti lems 
domes sēdē. 

Diāna Goldmane
sabiedrisko attiecību speciāliste
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12. februārī deputāti pilnā 
sastāvā strādāja ārkārtas 
domes sēdē un vienbalsīgi 
apstiprināja pašvaldības budžetu 
2019. gadam.

Tā kā nav vēl apstiprināts 
valsts budžets 2019. gadam, paš-
valdības budžets tika plānots, 
balstoties uz Finanšu ministrijas  
2018. gada 18. decembra rīkojumu 
Nr. 488 «Par valsts pagaidu budžetu  
2019. gadam». Iecavas novada do-

mes priekšsēdētājs Aivars Mačeks 
piebilda, ka uzreiz pēc valsts bu-
džeta pieņemšanas pašvaldības 
budžetā būs jāveic grozījumi par 
2019. gada izdevumu apjomu. Tas 
nepieciešams, jo Iecavas vidussko-
las pārbūvei (2 kārtās) un Zemga-
les ielas pārbūvei posmā no Rīgas 
ielas līdz Dārza ielai un Tirgus  
ielas pārbūvei posmā no Skolas 
līdz Zemgales ielai būs nepiecie-
šams ņemt aizņēmumu Valsts 

kasē. Kamēr nav apstiprināts 
valsts budžets, tas nav iespējams.

Pašvaldība šogad savus ieņēmu-
mus plāno 10 970 817 eiro apmērā 
(pamatbudžeta - 10 718 667 eiro, 
speciālā budžeta - 252 150 eiro),  
izdevumu kopējais apjoms -  
11 781 255 eiro (pamatbudžeta -   
11 524 929 eiro un speciālā budže- 
ta – 256 326 eiro).

Turpmākajos divos saimnie-
ciskajos gados Iecavas novada 

Apstiprināts Iecavas novada 
pašvaldības budžets 2019. gadam

pašvaldībā ir plānots attīstīt in-
frastruktūru, paplašināt sociālo 
pakalpojumu piedāvājumu, veikt 
izmaiņas izglītības iestāžu struktū-
rā, veicināt komunālo pakalpoju-
mu attīstību, kā arī veikt dažādus 
pasākumus (pāreja uz atjaunoja-
mo kurināmo, ielu apgaismojuma 
modernizācija, ēku siltināšana un 
citi) energoefektivitātes paaugsti-
nāšanai un CO2 izmešu samazinā-
šanai.

Iecavas vidusskolas piebūves vizualizācija.

Lai īstenotu skolas pārbūvi, pašvaldība plāno ņemt 
aizņēmumu Valsts kasē.

Nozīmīgākie plānotie finansiālie ieguldījumi
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Pašvaldības pamatbudžeta  
ieņēmumi tiek novirzīti izglītības, 
kultūras un sporta iestādēm, veselī-
bas aprūpei, sociālajiem pabalstiem, 
novada infrastruktūras uzturēšanai 
un citiem izdevumiem.

Lielākais izdevumu apjoms plā-
nots izglītības iestāžu uzturēšanai 
un ar izglītību saistīto pasāku-
mu finansēšanai. Izglītības nozarei 
2019. gadā plānotais izdevumu ap-
joms ir 6 216 579 eiro, kas ir 53,9% 
no plānotajiem kopējiem pašvaldības 
pamatbudžeta izdevumiem.

70,4% jeb 4 377 386 eiro no 
plānotajiem izdevumiem izglītības 
nozarei veido atalgojums un valsts 
sociālās apdrošināšanas obligātās  
iemaksas. Izglītības nozarē nodarbi-
nāto atlīdzībai paredzētie līdzekļi ir 

Skaidro situāciju par ielas apgaismojuma problēmām

Pamatojoties uz novērojumiem 
un biežām iedzīvotāju 
sūdzībām par apgaismojuma 
darbības problēmām Rīgas 
ielā, pašvaldība sazinājās 
ar VAS «Latvijas Valsts ceļi» 
(LVC) Satiksmes organizācijas 
pārvaldi, lai saņemtu 
skaidrojumu par esošo situāciju.

Regulāri ielu apgaismojuma 
problēmas ir vērojamas Rīgas un 
Edvarta Virzas ielas krustojumā, 
kā arī garākos ielas posmos, pie-
mēram, no DUS «Neste» līdz Zem-
gales ielas krustojumam.

LVC atzīst, ka šī gada janvārī 
apgaismojuma bojājumi konkrēta-
jā ielā ir tikuši novērsti jau divas 
reizes. Iecavā uz autoceļa A7 (Rī-
ga-Bauska-Lietuvas robeža Grenc-
tāle) ir 178 gaismekļi, kuri ir fiziski 
novecojuši, un slapjā laikā pieaug 

Diāna Goldmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

par 108 694 eiro vairāk, nekā pērn, 
tas saistīts ar pedagogu atalgojuma 
palielināšanu. Ēku, būvju un telpu re-
montiem Iecavas novada pašvaldības 
izglītības iestādēs ir paredzēts izlietot  
103 975 eiro, savukārt 369 600 eiro - 
pamatlīdzekļu izveidošanai un ne-
pabeigtai celtniecībai vairākos pro-
jektos. Plānots, ka brīvpusdienas no 
pašvaldības budžeta līdzekļiem 5.- 
9. klašu skolēniem un 5-6 gadī-
giem audzēkņiem tiks apmaksātas  
97 028 eiro vērtībā.

Vispārējo valdības dienestu va-
jadzībām paredzēti 1 415 800 eiro 
jeb 12,3% no pašvaldības pamatbu-
džeta izdevumiem.

Ekonomiskajai darbībai plānots 
izlietot 950 522 eiro jeb 8,3% no paš-
valdības pamatbudžeta izdevumiem. 

Pašvaldības autoceļu ikdienas uz-
turēšanai (iesēdumu un bedru la-
bošanai, bedrīšu aizpildīšanai, tiltu 
un caurteku uzturēšanai, šķembu 
ceļu atputekļošanai, autoceļu uz-
turēšanai ziemas periodā) paredzēti  
180 000 eiro. Pašvaldības autoce-
ļu un ielu inventarizācijai un vēr-
tības noteikšanai plānots izlietot  
23 287 eiro. 

Sociālām vajadzībām plānoti 
900 383 eiro jeb 7,8% no pašvaldības 
pamatbudžeta izdevumu kopējā ap-
joma. 211 934 eiro jeb 23,5% no so-
ciālās aizsardzības izdevumiem veido 
izdevumi sociālajiem pabalstiem.

Veselības aprūpei plānoti  
709 155 eiro jeb 6,2% no visiem paš-
valdības pamatbudžeta izdevumiem. 
Pašvaldības aģentūras «Iecavas ve-
selības centrs» izdevumiem plānots 
izlietot 649 045 eiro.

660 561 eiro jeb 5,7% no paš-
valdības pamatbudžeta izdevu-
miem veido izdevumi atpūtai, 
sportam un kultūrai. No tiem  
77 155 eiro paredzēti biedrību at-
balstam.

Pašvaldības teritoriju un mā-
jokļu apsaimniekošanai kopu-
mā plānots iztērēt 412 091 eiro jeb 
3,6% no pašvaldības pamatbudžeta 
izdevumiem. 4000 eiro rezervēti ne-
labiekārtotu pašvaldības dzīvokļu 
kārtējiem remontiem. Lai pašvaldība 
varētu sniegt palīdzību dzīvokļu jau-

tājumu risināšanā, 5 000 eiro ir pa-
redzēti daļēji labiekārtotu un nelab- 
iekārtotu dzīvokļu iegādei.

Sabiedriskajai kārtībai un dro-
šībai no pamatbudžeta izdevumiem 
plānoti 212 431 eiro, tai skaitā  
102 600 eiro ir rezervēti Sabiedris-
kās kārtības nodaļas reorganizācijai 
(sabiedriskās kārtības nodrošināša-
nas funkciju plānots uzticēt Ķekavas 
novada Reģionālajai pašvaldības po-
licijai) ar mērķi uzlabot sabiedrisko 
kārtību Iecavas novadā.

Pavisam nelielu daļu (tikai 0,4%) 
veido izdevumi vides aizsardzī-
bas pasākumiem, kam pašvaldības 
2019. gada pamatbudžetā ir plānoti 
47 407 eiro. 

Speciālā budžeta jeb īpašiem 
mērķiem iezīmēto līdzekļu (autoceļu 
fonda līdzekļi, ieņēmumi no dabas 
resursu nodokļa) ieņēmumi ir plā-
noti 252 150 eiro apmērā un izdevu- 
mi – 256 326 eiro. 

Iecavas novada pašvaldības 
saistību apmērs 2019. gadam ir 
plānots 637 775 eiro jeb 7,85% no  
2019. gada plānotajiem pamatbu-
džeta ieņēmumiem. 

Visi ar budžetu saistītie dokumen-
ti būs pieejami pašvaldības portāla 
www.iecava.lv sadaļā «Budžets». 

Turpmāk «Iecavas Ziņās» sīkāk 
rakstīsim par ieplānoto finanšu lī-
dzekļu sadalījumu pa konkrētām no-
zarēm. 

elektrotīkla bojājumu skaits.
Lai uzlabotu situāciju un mazi-

nātu bojājumu skaitu, ir nepiecie-
šams modernizēt Iecavas apgais-
mojuma objekta gaismekļus, tas 
daļēji jau izdarīts šī gada janvārī. 
Savukārt kabeļu līniju un to sa-
vienojumu modernizācijas darbus 
ir plānots veikt 2019. gada otrajā 
pusē, tādējādi samazinot atkārtoto 
bojājumu skaitu.

Vēl savā vēstulē pašvaldība 
min, ka vislielākās neērtības rada 

tas, ka defektu novēršana neno-
tiek pietiekami ātri, uz ko nega-
tīvi reaģē arī iedzīvotāji. Tomēr 
LVC atbild, ka apgaismojuma 
bojājumu novēršana uz galvena-
jiem valsts autoceļiem saskaņā ar 
Ministru kabineta noteikumiem 
Nr. 224 «Noteikumi par valsts un 
pašvaldības autoceļu ikdienas 
uzturēšanas prasībām un to iz-
pildes kontroli» ir jānovērš vienas 
nedēļas laikā un LVC šīs prasības 
izpilda. 
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«Meteņu svinībās esam pirmo 
reizi, taču kopumā cenšamies aktīvi 
izmantot visas iespējas, kas Iecavā 
tiek piedāvātas,» pastāstīja Linda 
Straumīte, kura kopā ar meitiņām - 
sešgadnieci Eviju un deviņus gadus 
veco Emīliju - piedalījās gan masku 
gatavošanā, gan Divkalniņa akti-
vitātēs. «Arī citus latviskos svētkus 
cenšamies atzīmēt, un jāatzīst, ka 
pamudinājums bieži nāk no bērnu-
dārza. Uz Iecavu pārcēlāmies no Rī-
gas pirms pieciem gadiem, taču tur 
tādos pasākumos nepiedalījāmies. 
Iecavā izbaudām mazas pilsētiņas 
priekšrocības - varam svinēt publis-
ki organizētus svētkus, bet justies kā 
ģimeniskā vidē.»

Līdzīgas domas pauda arī Matīss 
Viļums, kurš uz pasākumu bija iera-
dies kopā ar savu piecgadīgo meitiņu 
Katrīnu: «Jūtamies fantastiski! Patīk, 
ka latviskie svētki tiek svinēti pub-
liski, tas piesaista. Meitiņa darbojas 
folkloras kopā «Tarkšķi», cenšamies 
iekļauties visās aktivitātēs. Iecavā 
pabeidzu pamatskolu un tad vairāk 
nekā desmit gadus dzīvoju Rīgā, bet 
pirms diviem gadiem ar ģimeni pār-
cēlāmies šurp. Piesaista mazpilsētas 
šarms, tas, ka pasākumi ir daudz 
sirsnīgāki un tuvāki, viss ir zināms, 
lokāls un viegli aizsniedzams. Patīk 
arī šejienes miers - ne īsti pilsēta, ne 
arī lauki, var izbaudīt abus.» 

1.lpp.

no iestādes albuma

Lai izjustu latviešu gadskārtu 
svētku garšu, mēs, pirmsskolas 
izglītības iestādes «Cālītis» trīs 
un četrus gadus vecu bērnu 
«Lācīšu» grupiņas skolotāja Ruta 
Baltrušaite un mūzikas skolotāja 
Kristīne Zabarovska, 5. februārī 
organizējām bērnu un vecāku 
kopīgo pasākumu «Svinam 
Meteņus».

Gaidot svinības, bērni bija saga-
tavojuši meža zvēru maskas un no-
dziedāja dziesmiņu. Bērni kopā ar 
vecākiem piedalījās kustību rotaļā 
«Zvēri». Sirsnīgi skanēja bērnu un ve-
cāku kopdziesma «Iemāci dziesmiņu 
bērniņam», kuras laikā ne vienam 
vien vecākam acīs parādījās aizkus-
tinājuma asaras.

Pēc koncertiņa bērni kopā ar ve-
cākiem tika aicināti uz radošo dabnī-
cu «Esi radošs!», kur, atbilstoši pro-
jekta «Kompetenču pieejai mācību 
saturā» idejām, piedāvāju dažādus 
materiālus bērnu un vecāku radošo 
izpausmju īstenošanai, pasakās at-

Linda Straumīte 
kopā ar meitām pie-

dalījās gan masku 
gatavošanā, gan Div-
kalniņa aktivitātēs.

ainoto zvēru  izgatavošanai. Kopīgā 
darba procesā ar entuziasmu tika 
radīti brīnišķīgi un oriģināli darbi, 
par kuriem liels prieks bija gan ve-
cākiem, gan bērniem. Liels paldies 
vecākiem par atsaucību!

Pēc pasākuma savās pārdomās 
dalījās Luīzes māmiņa Laine: «Šādi 
kopīgi pasākumi ir ļoti nepieciešami, 
jo mazuļiem ir liels prieks un lep-
nums, ka viņi kopā ar vecākiem var 
paveikt kopīgu darbiņu. Man šī bija 
pirmā iespēja dzirdēt Luīzīti dziedam, 
tādēļ biju emocionāli ļoti aizkustinā-
ta.»

Grētas māmiņa Zane: «Bija ļoti 
patīkami piedalīties skolotāju rīkota-
jā vecāku/bērnu pēcpusdienā. Īpaši 
uzrunāja nepiespiestā, mājīgā, rado-
šā un sirsnīgā gaisotne grupiņā. Liels 
paldies mūsu skolotājai Rutai un 
auklītei Ivetai.» 

Ruta Baltrušaite
pirmsskolas izglītības skolotāja 

Meteņi aizvadīti 
lustīgi

Vairāk foto: www.iecava.lv
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Kad siltinās mūsu māju?

no iestādes albuma

Ir jau februāra vidus, un gaisā 
var sajust pavasara tuvošanos. 
Neatkarīgi no gaisa temperatūras 
aiz loga, ir patīkami, ja istabā ir 
silti un mājīgi. 

Privātmājās viss ir šo māju īpaš-
nieku rokās, bet daudzdzīvokļu mā-
jās ir citādi - tās ir būvētas pirms laba 
laika, tiek piegādāts siltums (kādam 
par maz, kādam par daudz), un par 
to prasa samaksāt. Ja tomēr istabā ir 
par aukstu, iedzīvotājiem nākas lūgt 
palīdzību vai informāciju SIA «Dzī-
vokļu komunālā saimniecība» (DzKS). 
Reizēm izskan jautājums: «Kad silti-
nās mūsu māju?» Un tieši par daudz-
dzīvokļu māju siltināšanas gaitu  
Iecavā vēlamies informēt iedzīvotājus.

Lai renovētu daudzdzīvok-
ļu māju, šajā mājā esošo dzīvok-
ļu īpašniekiem ir jāvienojas par 
vēlmi veikt renovāciju. Vispirms 
kopsapulcē ir jāvienojas par pirmo 
soli – veikt ēkas energoauditu, kas ir 
sistēmas (ēkas) apsekošanas un ana-
līzes procedūra. Tās mērķis ir noteikt 
enerģijas plūsmas sistēmā, atrast un 
izvērtēt enerģijas taupīšanas iespējas, 
kā arī veikt ēkas tehnisko apsekoju-
mu, kurā nosaka būves bojājumu 
apjomu un atbilstību būves izman-
tošanas mērķim un spēkā esošajiem 
normatīvajiem aktiem. Nepieciešams, 
lai vairāk nekā puse no dzīvokļu 
īpašniekiem piekristu šādu pētījumu 
veikšanai.

Pēc tam, kad ir veikts ēkas ener-
goaudits un tehniskā apsekošana, 
dzīvokļu īpašnieku kopsapulce iepa-
zīstas ar tehnisko atzinumu, kurā ir 
izstrādāti ieteikumi nepieciešamo pa-
sākumu veikšanai, lai varētu normāli 
ekspluatēt ēku. Šai kopsapulcei ir jā-
lemj par renovācijas projekta izstrādi. 

Renovācijas projekts atkarībā no 
mājas tehniskā stāvokļa var sastāvēt 
no dažādu darbu kompleksa.

Jautājumi, kas interesē visus: cik 
tas maksā, un kur ņemt naudu. At-
bildi iespējams gūt, veicot izpildāmo 
darbu izsoli. Atbilstoši būvniecības 
tirgū esošai situācijai – līdzīgu piedā-
vājumu skaitam, materiālu cenām, 
projekta sarežģītībai un citiem būv-
niecības cenas ietekmējošiem aps-
tākļiem, pretendenti iesniedz savus 
cenu piedāvājumus. Tad var aprēķi-
nāt projekta realizācijai nepieciešamo 

finansējumu. Un tomēr - dzīvokļu 
īpašniekus interesē atbilde uz daudz 
konkrētāku jautājumu: cik būs jā-
maksā katra dzīvokļa īpašniekam.

Dzīvojamo māju renovācijas 
projektu līdzfinansēšanai ir pieeja-
mi Eiropas Savienības piešķirtie lī-
dzekļi. Turklāt, jo lielāku siltumener-
ģijas ekonomijas efektu iespējams 
iegūt, realizējot renovācijas projektu, 
jo lielāka daļa no nepieciešamā finan-
sējuma tiek saņemta no ES fondiem 
(līdz pat 50% no projekta izmaksām). 
Pārējo daļu iespējams aizņemties 
bankā vai kādā citā finanšu institū-
cijā. Protams, pastāv iespēja attie-
cīgo daļu samaksāt visu uzreiz no 
personīgiem uzkrājumiem, tādējādi 
samazinot aizņemamo līdzekļu daļu. 
Līdz šim DzKS ir izveidojusies sa-
darbība gan ar SWEDBANK, gan ar 
valsts attīstības finanšu institūciju 
ALTUM, kas nodrošina finansējumu 
dzīvojamo māju renovācijas projektu 
realizācijai.  

Zinot, kādas ir renovācijas pro-
jekta kopējās izmaksas, cik daudz 
līdzekļu būs iespējams iegūt no ES 
fondiem, atkarībā no dzīvokļa platī-
bas iespējams aprēķināt katra dzī-
vokļa īpašnieka finansiālo līdzdalību, 
kas viņam būs nepieciešama turp-
māko 10-20 gadu laikā.

Saskaņā ar ALTUM datiem dzī-
vojamo māju renovēšanas atbalsta 
programmā šai institūcijai kopumā 
Latvijā pašreiz iesniegti 438 pieteiku-
mi, kuros kopējā ES atbalsta summa 
sasniedz 79 miljonus no pieejama-
jiem 156 miljoniem eiro. Tātad jop-
rojām pastāv iespējas saņemt finan-
siālu palīdzību šādu projektu realizā-
cijai. Šī iemesla dēļ DzKS aicināja 13 
apsaimniekojamo māju vecākos (Rī-
gas ielas 15, 19, 21, 25a, 41; Sporta 
ielas 1; Tirgus ielas 2b, 2c, 7a; Edvar-
ta Virzas ielas 25, 26, 27 un Zemgales 
ielas 13) aptaujāt māju iedzīvotājus 
par interesi veikt mājas energoauditu 
un tehnisko apsekošanu. Aptaujas 
rezultāts – vairums māju iedzīvotāju 
ir par energoaudita veikšanu un teh-
niskā stāvokļa novērtēšanu. Diem-
žēl trīs māju iedzīvotāji nav pauduši 
savu viedokli. 

Kāds ir ieguvums 
no mājas renovācijas?
Vispirms, protams, tas ir silts 

mājoklis, turklāt tik silts, cik atse-
višķu dzīvokļu iedzīvotājiem pašiem 
liekas nepieciešams, jo to var nodroši-
nāt iespēja individuāli regulēt siltuma 
patēriņu. Otrkārt, nepārmaksāt par 
patērēto siltumu – jo mazāk patērē, 
jo mazāk maksā. Turklāt, nosiltinātas 
mājas apsildīšanai arī kopumā nepie-
ciešams mazāks siltuma daudzums 
nekā nesiltinātai mājai. Treškārt, tā 
ir sakopta vide: glīts mājas ārējais 
krāsojums, jauni logi, durvis, stiklo-
tas lodžijas un citas lietas, kas dara 
māju glītu. Ceturtkārt, paaugstinās 
dzīvokļu vērtība. Pieredze rāda, ka 

ekonomiskā un sakoptā mājā dzīvok-
ļu cenas ir augstākas. 

Nedrīkst aizmirst, ka par visiem 
šiem ieguvumiem ir jāmaksā. Naudas 
izteiksmē visi šie ieguvumi ir daudz 
vērtīgāki, nekā tā renovācijas finan-
sējuma daļa, kuru dzīvokļu īpašnie-
kiem būs jāmaksā.

Līdz šim Iecavā jau ir renovētas 
vairākas SIA «Dzīvokļu komunālā 
saimniecība» apsaimniekošanā eso-
šās mājas, tai skaitā Skolas ielā 1, 
Skolas ielā 2, Dārza ielā 4, Baldones 
ielā 2B. Tāpēc ir iespējams novērtēt 
ieguvumus no veiktajiem energoefek-
tivitātes pasākumiem. Kā piemē-
ru varam apskatīt Skolas ielas 2 
daudzdzīvokļu dzīvojamo ēku.

Pilnvarojuma līgums ar ap-
saimniekotāju DzKS tika noslēgts  
2011. gada martā, bet dzīvoja-
mās mājas siltināšana tika veikta  
2012. gada rudenī. Energoefektivi-
tātes pasākumu ietvaros tika veikts: 
fasāžu un gala sienu siltumizolēša-
na; cokola siltumizolēšana; divstiklu 
logu koka rāmjos nomaiņa; kāpņu 
telpu un pagraba logu koka rāmjos 
nomaiņa; lodžiju iestiklošana; ār-
durvju nomaiņa; bēniņu pārsegumu 
siltināšana; pagraba pārsegumu sil-
tināšana; apkures un karstā ūdens 
sistēmas rekonstrukcija. Renovā-
cijas darbu izpildei tika izmantoti 
šādi līdzekļi: kredīts AS Swedbank 
uz 10 gadiem iedzīvotāju iemaksu  
segšanai 234 911,26 EUR,  
Eiropas Savienības ERAF līdzfi- 
nansējums 147 168,27 EUR.  Kopā - 
382 079,53 EUR.

Katram dzīvoklim noteiktā 
kredīta daļa ir atšķirīga. To noteica 
konkrētos dzīvokļos veikto darbu ap-
joms – atšķirīgais dzīvokļos logu un 
radiatoru skaits. Daļa logu, radiatoru 
un karstā ūdens cirkulācijas radia-
toru bija nomainīti pirms dzīvojamās 
mājas renovācijas. Dzīvokļu platības 
arī ir atšķirīgas. Tādēļ renovācijas iz-
maksas uz vienu dzīvokli svārstījās 
no 64 līdz 85,88 EUR/m². Svarīgi 
pieminēt, ka 15% dzīvokļu īpašnieku 
sava īpašuma renovācijas izmaksu 
daļu samaksāja vienā maksāšanas 
reizē, tādējādi samazinot kopējo kre-
dīta daļu. 

Marta Akermane–Šimiņa
SIA «Dzīvokļu komunālā 
saimniecība» projektu vadītāja

Māju siltināšana šaurākā nozī-
mē jeb renovācija plašākā nozīmē at-
bilstoši šāda projekta saturam ir bū-
ves vai tās daļas remonts (kapitālais 
remonts), lai atjaunotu būvi vai tās 
daļu, nomainot nolietojušos nesošos 
elementus vai konstrukcijas, kā arī 
mērķtiecīgu funkcionālu vai tehnisku 
uzlabojumu ieviešana būvē, nemai-
not tās apjomu un funkciju. 

Darbs pie renovācijas projektu 
realizācijas Iecavā turpinās. Tuvo-
jas nobeigumam nepieciešamo do-
kumentu sagatavošana DzKS un AL-
TUM, lai šajā pavasarī varētu sākties 
dažu daudzdzīvokļu dzīvojamo ēku 
renovācija: 

Siltumenerģijas ekonomiju 
Skolas ielā 2 raksturo šādi dati: 

Gads 
2011 (renovācija 

nav veikta) 
2012 (renovācija 

uzsākta) 
2013 (renovācija 

pabeigta) 
2014  

(renovēta māja) 
2015 
2016
2017
2018

Patēriņš MWh 
gada laikā 

541

484

320 
 

294 
282 
320
301
315

Siltumenerģijas patēriņu ietekmē 
arī gaisa temperatūra ziemas laikā. 
Tomēr dati liecina, ka siltumenerģi-
jas patēriņš pēdējos piecos gados ir 
samazinājies būtiski – vidēji par 44%.

Renovācijas ietvaros ņemtais kre-
dīts ir saistošs visai ēkas dzīvokļu 
īpašnieku kopībai un tā atmaksāša-
na ir obligāta. Kredīta atmaksas regu-
laritāte un savlaicīgums ietekmē pā-
rējos mājas uzturēšanas izdevumus. 
Diemžēl daži renovēto māju dzīvokļu 
īpašnieki uzskata, ka par mājas reno-
vāciju var nemaksāt. Šobrīd, izskatot 
jauno iesniegto renovācijas projektu 
finansēšanas iespējas, gan banka, 
gan ALTUM izvērtē iedzīvotāju mak-
sātspēju un maksājumu disciplīnu. 
Dažādu banku nosacījumi ir līdzīgi 
piemēram, SWEDBANK nosaka, ka 
šai maksājumu disciplīnai ir jābūt ne 
zemākai par 95%. Neapmierinošas 
maksātspējas gadījumā finansējums 
netiek piešķirts, līdz ar to projekts ne-
tiek realizēts.

- dzīvojamajām ēkām Sila ielā 8 
un Tirgus ielā 9 pašreiz norit pēdējie 
saskaņošanas darbi par granta pie-
teikumu starp SWEDBANK, ALTUM 
un DzKS,

- dzīvojamā ēka Sila ielā 12 ir 
mazu solīti priekšā. Pašreiz ar SWED-
BANK tiek saskaņota otrā kopsapul-
ces protokola prasības. Tajā tiks no-
teiktas visas ar renovāciju saistītās 
izmaksas. Marta sākumā DzKS plāno 
tikties ar Sila ielas 12 dzīvokļu īpaš-
niekiem, lai balsotu par renovācijas 
izmaksām. SWEDBANK prasība – ne-
pieciešams, lai 85% dzīvokļu īpašnie-
ku atbalstītu ar projekta realizāciju 
saistītās izmaksas.

Par dzīvojamām ēkām Tirgus  
ielā 5 un Tirgus ielā 3 DzKS iesnie-
gusi ALTUM visu tehnisko dokumen-
tāciju. ALTUM to ir apstiprinājis. Šo-
brīd nepieciešams, lai dzīvokļu īpaš-
nieki kopsapulcē pieņemtu lēmumu 
par vai pret renovāciju.

Mājai Edvarta Virzas ielā 28 ir 
atlicis izstrādāt apkures sistēmas 
renovācijas projektu. Nepieciešams, 
lai dzīvokļu īpašnieki kopsapulcē vie-
notos ar DzKS par to, vai šī projekta 
izstrādi veic paši mājas iedzīvotāji vai 
to deleģē izstrādāt DzKS.

Uzsākto projektu turpmāko likte-
ni nosaka dzīvokļu īpašnieku vēlme 
kaut ko darīt vai nedarīt. Daudzdzī-
vokļu mājās šādus lēmumus pieņem 
dzīvokļu īpašnieku kopsapulce. Tādēļ 
ļoti būtiski, lai uz sapulcēm ierastos 
pēc iespējas vairāk dzīvokļu īpašnie-
ku, un, ja ir vēlēšanās veikt mājas 
renovāciju, šādu lēmumu vajadzētu 
atbalstīt vairumam. 
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Reklāma un sludinājumi : : :

Līdzjūtība
 Tajās lapās,
 Ko mūžības vēji nu šķirsta,
 Paliek cilvēka mūžs.  /Z. Purvs/

 Skumju brīdī esam kopā ar Tevi, Inta, 
 vīru mūžībā izvadot.

  Senioru dāmu kluba «Kamenes» dalībnieces

8.

Aicina darbā : : :

Izīrē : : :

Kultūras namā

Dažādi : : :

 Smilts, grants, šķembas, 
melnzeme, kūtsmēsli, kūdra. 

      PAKALPOJUMI:
◊  pašizgāzēji, konteineri
◊  ķēžu ekskavators, buldozers 
◊  universālais ekskavators 
◊  mini iekrāvējs Bobcat
◊  mini ekskavators (3,5 t)                      

 Tālr. 29457686.

Aizsaulē aizgājuši
Juris Alksnis (16.10.1942.-12.02.2019.)

Ir pienācis laiks veidot augļu 
koku un krūmu vainagus, ap-
griezt dzīvžogus. Darbus veic 
dārznieki ar pieredzi.
Tālr. 28661047.

16. februārī plkst. 10.00-16.00 
Iecavas kultūras namā
Antikvariāts «Livonija» iepirks 
mākslas un antikvāros priekš-
metus: porcelāna un kerami-
kas figūras, apgleznotas vāzes, 
dekoratīvus traukus, ordeņus, 
armijas fotogrāfijas,  monētas, 
sudraba izstrādājumus, dzin-
tara izstrādājumus u. c. Pēc 
nepieciešamības izbraucam.
Tālr. 22999000; www.livonija.lv.

Motelis «Brencis» izīrē aprīkotas 
telpas kafejnīcai-restorānam.
Tālr. 29496319.

Sertificēta manikīre piedāvā 
manikīra, pedikīra, gēla nagu 
pieaudzēšanas pakalpojumus 
darba dienu vakaros un sest-
dienās pēc iepriekšējā pie-
raksta, tālr. 29434555, Edvarta 
Virzas ielā 25-33.

Zālītes speciālā internātpamat-
skola (reģ. Nr. 90000057140) 
aicina darbā pavāru. Darba 
vieta: «Brīviņi», Iecavas novads.
Darba uzsākšanas laiks: ne-
kavējoties. Summētais darba 
laiks saskaņā ar darba grafiku, 
darba alga - 3,1 EUR stundā.
Tālr. 29125206.

Atvērto durvju pasākums
 «IEPAZĪSIM SKOLU» 

visiem interesentiem notiks 
Iecavas internātpamatskolā 

20. februārī plkst. 16.00.

Sēru vēsts
Sērās paziņojam, 

ka mūžībā aizgājis 
JURIS ALKSNIS. 

Izvadīšana - 
16. februārī plkst. 12.00 
no Sila kapu kapličas.

  Tuvinieki


